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3) EKL 2023 valimis-liidukoosoleku korraldamise arutelu ja kinnitamine 
4) 2023. aasta kalenderplaani arutelu ja kinnitamine 
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6) EKL stuudio kasutamise teema ja otsustamine 
7) Jooksvad küsimused 

 
1) EKL juhatuse töö lühike kokkuvõte  ja 2023 plaanid edasiseks tegevuseks 

 
Sirle Papp andis lühikese ülevaate äsja Eestisse saabunud Ukraina teise pere probleemidest 
ja ligipääsetavusest ning kommunikatsiooni häiretest Sotsiaalkaitseametiga.  
 
Helle Sass andis ka ülevaate, et ta on mitmetel kohtumistel juhtinud korduvalt tähelepanu 
suurele probleemile, et praegu valitseb väga suur puudus viipekeeletõlkidest ja on palju 
vanu tõlke, kes on juba pensionäri eas ja sooviksid lahkuda, aga jätkavad missioonitundest. 
Väga vajalik on niipea kui võimalik kiiresti taas avada mõnes ülikoolis viipekeeletõlgi 
õppekava. 

 
Tiit Papp rääkis kaasa, et Eesti Puuetega Inimeste Koda saatis meile haridusministeeriumi 
eesti keele seaduse muutmise eelnõu, ja leidis, et eesti keele seaduses olevad tõlketeenust 
puudutavad punktid jäeti samaks ja see ei paranda kurtide inimeste ligipääsetavust 
tõlketeenusele. Nende jurist leidis, et need punktid on piisavad ja sisukad. Selles osas 
teeme EPIK-uga koostööd kitsaskohtadele tähelepanu juhtimiseks. 
 
Riina Kuusk andis ülevaate, et ta käis töötukassa tellimusel Narvas kogemusnõustamist 
jagamas Narvas hetkel elavatele Ukraina põgenikele. Mitmed probleemid osalise töökoha 
otsimisel ja tõlketeenuse kättesaadavusega. 
 
Mati Kartus andis teada, et ta oli Tallinna, Tartu ja Pärnu pensionäridaga arutanud, et 
missugused üritused võiks järgmisel aastal pensionäre oodata. Nad avaldasid soovi  
pensionäride kokkutulekul külastada Põltsamaad ja seal asuvat tehast. 
 
Tiit Papp jagas olulise info, et kuna e-sõnastike arendamiseks saadud toetused on ammu 
kulutatud ja kuna loodusõpetuse sõnastiku ja ka tulevaste õppesõnastike kasutamiseks on 
vaja pildipanka (varem ei osatud selle vajalikkusega arvestada) teha, siis selle pildipanga 
arenduse rahastamiseks ei ole kurtide liidul niipalju omavahendeid, sest sellel aastal oli 



kurtide liidu poolt väga palju omavahenditega panustatud juubeli kogumikusse ja 
tänugalasse, mõningal määral ka Kopra talu kokkutulekusse. Pöördusin Tartu ja Pärnu 
ettevõtete direktorite poole palvega toetada ühekordselt pildipanga loomiseks kummagi 
poolt 1 500 eurot ja kurtide liit paneb omalt poolt 2 000 eurot.  

 
Vastuväiteid ei olnud. 
 
OTSUS: teadmiseks võetud.  
 

2) EPIF tegevusprogrammide 2022 ja 2023 info ja otsustamine 
 
Tiit Papp andis teada, et varasematel aastatel anti juba detsembri alguses teada, et kui 
palju toetust eraldatakse EPIK liikmesorganisatsioonidele ja igaühele organisatsioonile. 
Praegu on väga suur ebamäärasus. Väga võimalik, et rohkem selgust saabub alles kuskil 
jaanuaris. Praegu on vähemalt teada, et sotsiaalministeerium peab Eesti Puuetega Inimeste 
Koda peamiseks strateegiliseks partneriks ja meist pole sõnagi. 
 
Vähemalt positiivne uudis on see, et varasematel aastatel nõuti toetuse kõrvale 20% 
omafinantseeringut ja alates 2023. aastast tuleb arvestada ainult 10% 
omafinantseeringuga. 
 
Arutati Tallinna ja Tartu tõlketeenuse hankemenetlustest ja probleemide lahendamist. 
 
Tiit Papp andis teada, et kui tuleb EPIF-i poolt täpsem info tegevusprogrammi toetuse 
suurusest, siis kui tuleb samas suurusjärgus või natuke suuremas toetus, siis tegevuskava 
planeeritavad kuluread suurenevad proportsionaalselt. Kui tuleb juhtumisi suurem toetus, 
siis tuleb tegevuskava kuluread uuesti vaadata ja suurendada või vähendada kuluridasid 
vastavalt kõrgele inflatsioonile ja vajadusele. Anname teada ja kinnitame uut tegevuskava. 
 
OTSUS: võtta teadmiseks.  
 

3) EKL 2023 valimis-liidukoosoleku korraldamise arutelu ja kinnitamine 
 
Tiit Papp pakkus välja valimis-liidukoosoleku toimumise ajaks 13. maid ja -kohaks Tallinna.  
 
Sirle Papp tegi ettepaneku, et koosolek viiakse läbi pärast Euroopa Kurtide Liidu 
aastakoosolekut (17.05.2023 Stockholmis) 27. mail, nii et see oleks korrektne meie poolt, 
et vana juhatus lõpetab oma töö pärast Stockholmi koosolekut ja antakse teatepulk valitud 
uuele juhatusele. Teha niipea kui võimalik varem kuulutus, et oodatakse uusi inimesi 
kandideerima ja kandideerimise tähtaeg võiks olla 1 kuu enne EKL valimis-liidukoosolekut. 
Kandidaadid peaksid esitama CV, motivatsioonikirja ja motivatsioonivideot, et 
liikmesühingud saaksid kandidaatidega varakult tutvuda. 
 
OTSUS: kõik on nõus. 
 

4) 2023. aasta kalenderplaani arutelu ja kinnitamine 
 
Arutleti 2023. aasta kalenderplaani ja otsustati ürituste minimaalset kava pakkuda. Samas 
oli teadmata EPIK tegevusprogrammi võimalik toetuse suurus. 



 Aeg  Üritus 
 1. märts  Viipekeele päeva tähistamine 
 Kuupäev lahtine  E-sõnastike presentatsioon koostöös HTM-iga 
 17. – 21. mai  Euroopa Kurtide Liidu aastakoosolek Stockholmis 
 27. mai  EKL korraline liidukoosolek valimisega Tallinnas 
 Juuni esimene pool  Üleeestiline pensionäride 14. kokkutulek Kesk-Eestis 
 18. - 24. september  Rahvusvahelise kurtide päeva tähistamine üle Eesti koostöös 

 liikmesühingutega 
 Jaanuar - detsember  Kurtide kogukonna ühiskonnas osalemise võimaluste 

avardamine   
 viipekeele tõlketeenuse kättesaadavuse parandamise kaudu 

 Jaanuar - detsember  EKL tegevus- ja eestkoste võimekuse suurendamine 
 Jaanuar - detsember  Kurtide kogukonna kommunikatsioonile ligipääsu 

suurendamine 
 
OTSUS: kõik on nõus. 
  

5) EKL ettevõtete “Lasur” ja “EKL Otos” direktorite töölepingu ülevaatamine ja kinnitamine 
 
[...] 
 

6) EKL stuudio kasutamise teema ja otsustamine 
 

Tiit Papp teatas, et aasta lõpupoole on tekkinud arusaamatus stuudio rentnikuga 
ruumilepingu punktide tõlgendamises ja pärast oma direktoritega konsulteerimist jätsime 
lepingu punktid samaks, sest mina ei suutnud rentnikuga erimeelsuste osas kokku leppida.  
Meie ei tohi rentniku vabadel päevadel nende ruume kasutada. Meie ei saa lepingut 
ühepoolselt lõpetada ja meie õpime oma vigadest. Leping lõpeb 30. novembril 2024. aastal. 
2023. aastal valitud uus juhatus saab edasi otsustada. 
 
OTSUS: võtta teadmiseks. 

 
7) Jooksvad küsimused 

 
Hetkel ei ole jooksvaid küsimusi. 

 
 
Zoomi koosoleku viis läbi ja protokollis: Tiit Papp 
 


